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Léto ještě nekončí a tak přejeme svým čtenářům mnoho krásných 

zážitků a krásné chvíle odpočinku. 

Zprávy z města 

V červenci ani v srpnu zastupitelstvo města nezasedá, pravidelně však pracuje rada města. 

Zastupitelstvo se ve 2.pololetí 2002 sejde 4.září, 2.října a naposledy v tomto volebním období se 

sejde ve středu 30.října, tedy 3 dny před novými komunálními volbami. 

Služby zubařů o víkendech 

Ordinace jsou otevřeny od 8 do 12 h. 

27.-28.7.2002        p.dr. Máca, Poliklinika Bor 

3.-4.8.2002            p.dr. Mácová, Poliklinika Bor 

10.-11.8.2002        p.dr. Procházka, Poliklinika Bor 

17.-18.8.2002        p.dr. Staňková, OZS Přimda 

24.-25.8,2002       p.dr. Báčová, Tachov, Hradební 80 

31.8.-1.9.2002       p.dr. Bočková, Poliklinika Tachov 

Oznámení 

Na poliklinice v Plané byla otevřena interní a onkologická ordinace p.MUDr. Křístkové. 

Ordinační hodiny jsou každý den. 

Sháníte byt? 

V novém (tříbarevném) domě v Bohušově ulici je volný jeden byt 2+1. Zájemci mohou získat 

informace na telef.č. 0184/794553 (nejlépe večer) nebo u tajemnice MěÚ p. Mertlové. 

O příspěvku na dům s pečovatelskou službou rozhodnuto 

Jak známo, byla v Plané 25.3.2002 oficiálně zahájena stavba druhého domu 

s pečovatelskou službou (DPS). Jedná se o dům určený pro důchodce, kteří jsou soběstační při 

zajišťování svých osobních potřeb. První takový dům stojí v Bohušově ulici. Byl dokončen v roce 

1995. Druhý se staví ve Smetanově ulici rovnoběžně s panelovými domy. Bude se skládat ze tří 

propojených budov. Dvě z nich budou třípodlažní s byty. V jedné bude 27 a ve druhé 25 bytů. 



Jedná se převážně o garsoniéry a byty 1+1, protože důchodcům malometrážní byty vyhovují 

nejvíce (především z ekonomických důvodů). Několik bytů bude bezbariérových. V obou budovách 

budou výtahy. V prostřední budově bude zázemí pro pečovatelskou službu, společenská místnost 

a ordinace lékaře. Střechy budou sedlové s možností vybudovat dalších 6 půdních bytů. 

Jak jsme již psali, bylo zahájení výstavby v březnu trochu riskantní. V té době totiž mělo naše 

město jen ústní příslib finanční dotace na stavbu od státu. Pokud by ji nedostalo, nemohlo by si 

dovolit DPS postavit, protože pokud by celou stavbu financovalo z městského rozpočtu, nebyly by 

peníze pro jiné účely. Stavba by tedy musela být zakonzervována a město by muselo žádat o státní 

dotaci v následujícím roce nebo na základech vybudovat dům s klasickými byty s výrazně nižší státní 

podporou. 

Přes uvedené riziko byla výstavba zahájena a to proto, aby, pokud bude státní dotace 

poskytnuta, byla budova již v zimě pod střechou a přes zimní období 2002 –2003 mohly být 

prováděny vnitřní práce. DPS pak může být dokončen v roce 2003. Pokud by se se zahájením čekalo 

na písemné potvrzení dotace, trvala by výstavba minimálně do roku 2004, protože by nemohlo být 

využito zimního období. Riziko se městu vyplatilo. Dne 24.6. Fond rozvoje bydlení s konečnou 

platností rozhodl o přidělení dotace Plané a město obdrželo i její písemné potvrzení, koncem 

července bude podepsána písemná smlouva. 

Město již do stavby investovalo téměř 5 mil. Kč. Byla provedena pilotáž, postaveny základy a 

začíná se se zděním. Stavbu provádí firma BKV. Pokud by se čekalo na písemné potvrzení dotace, 

teprve teď by se začínalo s pilotáží. Celková cena stavby bude 50 mil. Kč, což je trochu více, než se 

původně předpokládalo a to právě proto, že musela být kvůli měkkému podloží provedena pilotáž. 

Státní dotace bude činit 36,4 mil.Kč. Obec tedy zaplatí cca 13 mil. Kč (letos 5 mil. Kč, v příštím roce 8 

mil. Kč). A ještě něco k příspěvku státu. Stát poskytuje pro účely výstavby DPS příspěvky poměrně 

vysoké – 700. 000 Kč na byt pro obce do 10 000 obyvatel. Jedná se o příspěvky podstatně vyšší než 

pro klasickou bytovou výstavbu, na kterou stát poskytuje 320.000 Kč na byt. Starší občané v Plané, 

ale i jinde mají o bydlení v DPS velký zájem.Z tohoto důvodu a také pro vysoké dotace, které stát 

poskytuje, celá řada obcí o získání dotace usiluje. 

Pozice Plané při získávání dotace byla ztížena tím, že již jeden DPS v Plané stojí. Navíc Fond 

rozvoje bydlení v roce 2001 zpřísnil kritéria pro přiznávání dotací. Jednali jsme tedy opakovaně na 

oficiálních místech, ať na Ministerstvu pro místní rozvoj ČR nebo na Fondu rozvoje bydlení. 

Vysvětlovali jsme potřebnost druhého DPS v Plané. Na slavnostní zahájení stavby byli takticky pozváni 

i ti, kdo rozhodují o přidělení dotace.Úsilí města i riziko se vyplatilo. Dnes již stavba značně pokročila 

a lze čekat, že v roce 2003 se do domu budou stěhovat první důchodci. Půjde o důchodce především 

z Plané, ale také z některých okolních obcí. 

Výkresy budoucího DPS lze shlédnout ve vestibulu radnice. 

Ing. Karel Vrzala, starosta 

Zamyšlení nad volbami 

V rámci letošních voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR jsem se zúčastnila 

zpracování výsledků voleb v Plané. V této souvislosti jsem byla velmi zklamána nízkou účastí voličů. 

Zklamáni a udiveni byli jistě i jiní. 



V Plané se těchto voleb zúčastnilo 53,40 %. To je pod celorepublikovým průměrem, který činil 

58 %. Proti posledním volbám do poslanecké sněmovny to znamenalo o 20 % menší účast. Důvody 

neúčasti voličů ve volbách by mohly být předmětem sociologických průzkumů. Osobně si myslím, že 

jich převládá několik: 

- občané uvádějí, že není z koho vybrat. Měli by si ale uvědomit, že jim své kandidátky prezentovalo 

28 politických stran a seskupení. V takovém spektru by snad mohl každý najít někoho, kdo je mu 

alespoň trochu sympatický. Co mají říkat voliči v některých vyspělých demokratických státech, 

kde ve volbách vybírají třeba jen ze tří možností. 

- jiným důvodem bývá stanovisko voliče, že jeho hlas stejně nic neovlivní. To také samozřejmě není 

pravda. 42 % nevolících v ČR by jistě bylo schopno výrazně ovlivnit výsledky voleb. Kdyby 

teoreticky dali všichni tito občané hlasy jedné politické straně, byla by tato strana ve volbách 

absolutně vítězná, i kdyby už jinak nedostala ani jeden hlas. 

- ze se také setkat se stanoviskem, že volič prostě neměl čas. Jsem přesvědčena, že každý by si mohl 

jednou za několik let najít těch 10 minut (a více většinou není třeba) k návštěvě volební místnosti. 

Mnohdy ztratí zcela zbytečně daleko více času jinde. 

- někdo tvrdí, že nemá důvěru k parlamentu. Pak je ovšem samozřejmě na něm, aby dal hlas někomu 

novému. 

Heslo, že účastí ve volbách každý ovlivňuje svou budoucnost, se zdá být otřelé. Je v něm však 

velký kus pravdy. Kdo k volbám nechodí, nechává jiné, aby o něm rozhodovali a pak se třeba diví, jak 

volby dopadly. Z jeho laxního postoje k volbám lze dovodit i jeho postoj k dalším důležitým věcem 

nejen ve státě. 

Michaela Mertlová, tajemnice MěÚ Planá 

Zlepšení prostředí plánských sídlišť 

V předchozích číslech Plánského měsíčníku jsme psali o tom, že město hodlá vylepšit 

prostředí svých sídlišť Fučíkova a Bohušova ulice. Psali jsme také, že požádá o státní dotaci na 

„humanizaci sídlišť“ a za tím účelem připravuje podklady k podání. Jedná se mimo jiné o studii 

humanizace sídlišť zpracovanou architektem a o anketu provedenou mezi občany, kteří na sídlišti 

bydlí.Anketa byla prováděna tím způsobem, že byly svolávány schůzky občanů přímo v domech a na 

těchto schůzkách byli občané seznamováni se záměry města a mohli přednášet náměty a připomínky. 

Na schůzkách obdrželi k vyplnění anketní lístky (pro nepřítomné je obdržel zástupce obyvatel domu). 

Podepisovaly se podpisové listiny. Vyplněné anketní lístky a podpisové listiny jsou rovněž nutnými 

přílohami k žádosti o poskytnutí dotace. 

Na Městský úřad se vrátilo vyplněných 178 anketních lístků. Některé byly vyplněny velmi 

podrobně, dokonce i s přílohovými stranami. Obsahovaly náměty, ale i kritické připomínky ke stavu 

sídlišť. Všem občanům, kteří lístky odevzdali, děkujeme. Obsah těchto lístků spolu s náměty, které 

občané přednesli na schůzkách v domech, bude sloužit mimo další podklady, jako podklad pro studii 

architekta. 



Vyplněné lísky byly, jak bylo slíbeno, slosovány. Bohužel, nemohly být slosovány všechny 

došlé, neboť některé nebyly podepsány. 5 vylosovaných občanů obdrželo od města dárkové 

balíčky s lahůdkami a průvodci po Plané a okolí. Vylosováni byli: p.Andrea Malíková, Wolkerova 

ulice, p.Karel Souček, Fučíkova 472, manželé Konrádovi, Bohušova 777, p. Martin Fikar, Bohušova 

839, p.Evžena Bartošová, Fučíkova 769. 

Dalším krokem města bylo vypsání výběrového řízení na zhotovení projektové dokumentace 

ke zlepšení sídlišť. Výzvou k podání nabídky na její provedení bylo vyzváno 11 architektů resp. 

architektonických firem v Plzeňském kraji a v Karlovarském kraji. Z těch, kteří svou nabídku podají, 

bude komisí vybrána ta nejlepší. Studie by pak měla být vybraným architektem zpracována do 30.11. 

tohoto roku. 

Připomínám, že i pokud město splní všechny podmínky k podání žádosti o státní dotaci na 

vylepšení sídlišť, nebude mít na dotaci nárok, ale ministerstvo pro místní rozvoj bude vybírat 

z podaných žádostí. Dotace pak může činit až 70 % celkových nákladů na realizaci koncepce. 

Pokud město dotaci neobdrží, bude podle studie samozřejmě sídliště vylepšovat. Bude se tak 

ale dít postupnými kroky podle finančních možností města. 

Ing. Karel Vrzala, starosta 

Nemocnice v Plané 

V minulém čísle Plánského měsíčníku jsem se zabýval problémy plánské nemocnice a psal 

jsem o jednáních, která v souvislosti s nimi probíhají. Psal jsem o tom, že se o osud nemocnice vážně 

zajímají obce okresu, mezi nimi samozřejmě především Planá, i když je nemocnice státním 

zdravotnickým zařízením, které je řízeno okresním úřadem. Psal jsem také o schůzce starostů okresu 

s přednostou okresního úřadu ing. Wagnerem a zdravotní radovou, která se uskutečnila 20.6.2002. 

Situace nemocnice na ní byla shledána skutečně kritickou, neboť dosavadní ředitel ing. Vadlejch byl 

z funkce odvolán a nově jmenovaný ing. Dostál do funkce nenastoupil. Na schůzce tedy bylo 

dohodnuto, že není možné čekat na výsledek nového výběrového řízení na funkci ředitele, ale musí 

být sestaveno krizové vedení, které bude do té doby činit kroky ke stabilizaci chodu nemocnice. Další 

schůzka byla dohodnuta na den 24.6. Na ní měly být předloženy konkrétní návrhy řešení krizové 

situace. I naše město mělo předložit svůj návrh, Slíbil jsem, že v tomto čísle měsíčníku budu 

informovat o této další schůzce a o dalším postupu při řešení komplikované situace nemocnice. 

Naše město připravilo vlastní koncepci krizového řízení. Návrh, který měl být předložen 

přednostovi okresního úřadu, spočíval v tom, že nemocnici by do jmenování nového ředitele 

vybraného ve výběrovém řízení řídila skupina osob. Město získalo příslib ředitele chebské nemocnice, 

že vedení chebské nemocnice poskytne své zkušenosti s řešením tamní krize. Chebská nemocnice se 

totiž před časem také ocitla ve velkých finančních problémech a díky dobré taktice vedení již z této 

krize úspěšně vyvázla. Jednali jsme také o pomoci ze strany Fakultní nemocnice v Plzni. O těchto 

představách jsme 24.6. ráno předběžně informovali přednostu okresního úřadu. Ten se ale vyjádřil, 

že i on má svou koncepci, prověřuje si určité záležitosti, proto musí jet do Prahy a schůzku se starosty 



tedy z 24.6. přesunuje na 26.6. Na této schůzce pak přednosta již pouze informoval o tom, že 

jmenoval nového ředitele nemocnice ing. Kosturika, aniž vyslechl jiné návrhy řešení. I když přednosta 

jmenováním ředitele nepřekročil své pravomoci, jeho jednání všechny přítomné starosty a poslance 

parlamentu zaskočilo. Přednosta obešel předchozí dohody. 

Chtěl bych zdůraznit, že nejde o osobu nového ředitele, ale o celkovou koncepci postupu. 

Podle našeho názoru přednosta hledá pouze politické řešení. To znamená, že čeká, že situaci kolem 

nemocnice vyřeší někdo shora, případně poskytne chybějící peníze, a nesnaží se hledat zásadní řešení 

řízení a strategie ve vlastní nemocnici. Z těchto důvodů se dohodli všichni starostové měst a větších 

obcí okresu, kteří se zúčastnili jednání, že požádají ministra vnitra o odvolání přednosty ing. Wagnera 

z funkce. 

Pravděpodobně na základě postoje starostů pozval přednosta na další jednání o nemocnici 

pouze poslance parlamentu a krajské zastupitele napříč politickým spektrem. Žádal od nich obecnou 

deklaraci pomoci nemocnici. Na schůzce jsem byl přítomen na žádost poslance parlamentu z našeho 

okresu ing. Votavy. Vzhledem k tomu, že přednosta nepředložil konkrétní návrhy stabilizace 

nemocnice, ale pouze žádal deklaraci podpory, nebyly zatím učiněny žádné závěry. Poslanci 

parlamentu a krajského zastupitelstva vyzvali přednostu k předložení rozboru situace a návrhů na 

opatření do konce července. Další schůzka by se měla uskutečnit 5.8. na krajském úřadu. 

Samozřejmě,že se přednosta snaží všemožně ohrazovat před kritikou své osoby. Nesouhlasí 

se stanoviskem, že okresní úřad, potažmo on se začal situací v plánské nemocnici zabývat pozdě, 

brání se stanovisku, že krizovou situaci nezvládá. Jednou z jeho obran bylo vyjádření v tisku, že za 

odvolaným ředitelem ing. Vadlejchem stojí skupina osob (míněno zřejmě starostové), která se snaží 

nemocnici vytunelovat. Také snahu po svém odvolání spojuje s tímto úmyslem. To samozřejmě není 

pravda. Není pravda ani tvrzení, že obce podporují speciálně bývalého ředitele ing. Vadlejcha. Obce 

totiž budou podporovat každého, kdo bude realizovat jasnou a reálnou strategii záchrany nemocnice. 

Na postoj přednosty museli starostové reagovat. Na pátek 19.7. byla svolána na plánskou radnici 

schůzka, na kterou byli pozváni i zástupci tisku a televize. Přesto, že byla svolána narychlo, zúčastnili 

se jí starostové 15 obcí okresu. Starostové osvětlili svůj postoj k záležitostem nemocnice. Všichni 

přítomní starostové podpořili návrh na odvolání přednosty okresního úřadu. 

Problematická situace nemocnice (především nedostatek lékařů) vedla ředitele nemocnice 

ing. Kosturika po konzultaci s lékaři k vyhlášení dovolené na měsíc srpen a k uzavření lůžkových částí 

jednotlivých oddělení nemocnice. Během srpna by měl ředitel činit urychlené kroky k řešení situace. 

Rozhodnutí uzavřít lůžkové části oddělení nemocnice bude jistě znamenat komplikace pro mnohé 

občany Plané i dalších obcí okresu. 

ing.Karel Vrzala, starosta 

Usnesení z 35.jednání Zastupitelstva Města Planá konaného dne 

26.6.2002 

Kalendárium – srpen 2002 

Narodili se : 

http://www.plana.cz/muplana_soubory/usneseni2002/35zmp.htm
http://www.plana.cz/muplana_soubory/usneseni2002/35zmp.htm


Jindřich Mošna, nar. 1.8.1837, div. herec 

Ludvík Očenášek, 4.8.1872 – 10.8.1949, vynálezce let. rotač. motoru, obloukovky a 

výbuš.torpéda 

Jaromír Horák, nar. 6.8.1912,  zpěvák chodských písní 

Jiří Malásek, nar. 7.8.1927, hud. skladatel a klavírista 

Karel Sidon, nar. 9.8.1942, zemský rabín, spisovatel 

Miloslav Švandrlík, nar. 10.8.1932, spisovatel (Černí baroni aj.) 

Jiří Červený, nar. 14.8.1887, humorista, zakladatel kabaretu Červená sedma 

František Fajtl, nar. 20.8.1912, generálmajor, stíhací letec RAF a velitel 313. čs. perutě ve 

Velké Británii, účastník bojů v SNP, Francii, SSSR za 2. sv. války 

Miloš Kopecký, nar. 22.8.1922, herec 

Hana Benešová, nar. 16.8.1885, manželka prezidenta E. Beneše 

Zdeněk Matějček, nar. 16.8.1922, psycholog 

Ladislav Smoček, nar. 24.8.1932, režisér, dramatik a spisovatel 

Zemřeli: 

František Tomášek, kardinál, zemř. 4.8.1992 

Vilém Sacher, zemř. 14.8.1987, generál, účastník bojů za 2. sv. války ve Francii, Anglii a Sov. 

svazu 

Elvis Presley, zemř. 16.8.1977, amer. rockový zpěvák 

Růžena Šlemrová, zemř. 23.8.1962, herečka 

21.srpen 1968 – Československo okupováno vojsky pěti států Varšavské smlouvy 

Za MěK Planá A. Baronová 

Školní rok 2001/2002 na ZŠ Na Valech 

Tento školní rok byl ukončen posledním zvoněním v pátek 28.června. Každý ze 430 žáků si 

odnesl domů vysvědčení – lepší či horší hodnocení své celoroční práce. Nebyly to jen výsledky 

studijní, se kterými se leckterý žák může pochlubit. Celá škola žila- jak se říká- naplno. Žáci malí i velcí 

se účastnili celé řady soutěží, turnajů, olympiád i přátelských setkání. Ti nejmenší se jako každoročně 

zúčastnili okresní soutěže recitátorů, ve které obsadil Lukáš Pfeifer 1. a Jana Havlíková 3.místo. Ve 

čtenářské soutěži se nejlépe umístili Monika Holá a Lukáš Pfeifer. Celá řada žáků 1.st. bojovala na LA 

závodech ve Stříbře(4x stříbro, 1x bronz). Ani starší žáci nezaháleli. V matematické olympiádě 7.tříd 

získala Markéta Stuchlová 3. a Martina Řežábková 4.místo, 8.třídy zastupovala Pavlína Voskárová 



(4.místo). Okresního kola Pythagoriády se zúčastnili Tomáš Müller (6.tř.,3.-6.místo), a Markéta 

Stuchlová (7.tř.-4.-6.místo). V zeměpisné olympiádě obsadil Jakub Teplík 4.místo. Velmi pěkná 

ocenění získali Michal Říkovský, Alena Hybštová a Miroslav Fatka ve výtvarné soutěži, kterou vyhlásilo 

Okresní muzeum v Tachově. Bezpochyby největšího úspěchu dosáhla škola v oblasti sportu. 

V žákovském Coca Cola poháru zvítězili starší žáci v oblastním kole. Ani další úspěchy nejsou 

zanedbatelné – prvenství družstev dívek i chlapců na příhraničních LA závodech v SRN, velmi dobré 

umístění na plaveckých závodech „Platýs“ v Tachově. 

Více než 10 let trvá aktivní spolupráce mezi naší školou a školou v německém Mähringu. 

V tomto roce opět proběhla řada společných akcí – vánoční setkání v Plané, „Den stromů“ 

v Mähringu, setkání učitelů, společný výlet do Regensburgu. Kromě toho jsme se spolu s ostatními 

českými i německými příhraničními školami zúčastnili historicko-zeměpisné soutěže „Eurobus“ 

pořádané MěKS v Tachově. O česko-německém letním táboře píšeme na jiném místě tohoto PM. 

Na samém počátku školního roku se uskutečnily (již podruhé) dva pobytové kurzy žáků 6.tříd 

v rámci „GO“ programu. Jedná se o kurzy, ve kterých se děti (i třídní učitel) poznávají navzájem, 

prohlubují vztahy v třídním kolektivu. Ve zlepšení vztahů a prohloubení spolupráce mezi školou a 

rodiči došlo v poslední době k velkému posunu. Rada rodičů v čele se svou předsedkyní pí Kopčovou 

projevuje velký zájem o práci školy a snaží se pomoci svými nápady a spoluprací dětem i učitelům. 

Velký úspěch měla školní akademie, kterou připravily děti se svými učiteli v čase předvánočním. 

V rámci programu pomoci ekologickému vývoji v ČR se řada žáků naší školy aktivně zapojila do sběru 

hliníku a TETRAPAK obalů. V této pomoci planetě Zemi chceme pokračovat i v následujících letech. 

Poděkování za práci v uplynulém školním roce jistě patří nejen všem dětem a jejich rodičům, 

ale i vedení školy, všem pedagogickým pracovníkům a ostatnímu personálu školy Na Valech. 

D.Buchartová 

Čí jsou vlastně „Sudety“ 

Jednoho letního dne jsem putoval po místech, jejichž geografický název je Tepelská 

plošina, přesněji mezi Mariánskými Lázněmi a Teplou, a byl jsem unesen nádhernou scenérií této 

krajiny. Vzpomněl jsem si na okřídlený výrok jedné kamarádky : „Bože, jak jsou ty naše Sudety 

krásné“. V ten okamžik jsem ale začal řešit problém, čí jsou vlastně ty „Sudety“. Rozřešení je asi 

toto. Tento krásný kus země je lidí, kteří tady žijí, chtějí tu žít a chovají se slušně ke krajině a ke 

svým sousedům. Je jedno, jakou řečí hovoří, a hlavně si nechtějí tento kus země přivlastnit jen pro 

sebe, ale jsou ochotni se o něj dělit s kýmkoliv, kdo v dobrém přichází. 

M.Antropius 



Tajemná místa 

Nedávno jsem se na svých toulkách dostal do částí Českého lesa, kde bývala uranová šachta 

Dyleň. Po bývalé šachtě už moc stop nezbylo a všemocná příroda již v těchto místech vykonala své. 

Nebýt informační turistické tabulky, zdálo by se, že je zde odedávna panenské nenarušené místo. 

V této divočině objevíme zbytek bývalé civilizace v podobě starého německého památníku 

obětem válek v zaniklé obci Lohhauser, která tu kdysi stávala. Okolo památníku byly rozvěšeny různé 

předměty jako staré hrnce, zbytky plechových umyvadel, kamenných nádob a kovového nářadí. 

Zprvu jsem si myslel, že je to opět nějaká černá skládka v hlubokém lese, pak jsem ale pochopil, že 

jsou to předměty sebrané z okolí, které mají připomenout bývalý život zaniklé obce. Začal jsem 

přemýšlet o absurditě tohoto stavu. Kdysi tu bývala ves, pak kdosi ve světových dějinách vypustil 

z láhve džina zla a v důsledku toho přišla obec o mnoho svých synů, jejichž jména jsou uvedena na 

památníku. Ještě se ani nestačily zhojit rány a už musela obec obětovat další své syny. V důsledku 

dalších událostí obec zanikla a na jejím místě vznikla továrna na zlo. Trochu to připomíná Kafkův 

absurdní román. Když se džina zla podařilo opět zavřít do láhve, začaly se události ubírat lepším 

směrem. Šachta byla zavřena, demontována a o ostatní se už postarala moudrá příroda. Z toho, co tu 

nerozumný člověk stvořil, jsou vidět pouze zbytky cest, tabulky se zákazem vstupu a v lese skrytá 

halda. Za několik let příroda tyto stopy zahladí snad úplně. S lidmi je to ale o něco horší, moudrost 

přírody jim zatím chybí. Jeden příklad jsem získal při pokračování své cesty směrem za turistickou 

tabulí vpravo a dále po zelené turistické značce přes krásnou samotu do obce Vysoká. Stával tady 

kostel, který je dnes částečně obnoven. Věž je opravená, zachovalá, ale nad lodí je místo klenby 

modré nebe. Obvodové zdi jsou zajištěny a pokryty taškami, takže jim nehrozí další destrukce. Místo 

kamenné podlahy je kolem kamenného oltáře udržovaný zelený trávník. Celé toto místo působí 

příjemným, uklidňujícím dojmem. U vchodu do kostela jsou v češtině a v němčině upozornění, že se 

jedná o ruinu kostela. Dále jsou uvnitř v češtině na jedné a v němčině na druhé straně tabule, na 

kterých je podrobně popsána historie kostela sahající až do 13. století. Zarazilo mě, že z této historie 

jsou vynechány roky 1938 až 1945. Dále je zde uvedeno, že po roce 1968 byl kostel totálně 

zdevastován. A to je právě to, co nám chybí oproti moudrosti přírody, že neumíme popsat vše, jak 

bylo, i když nám to není ku prospěchu. Další věcí, která mě děsí, je to, že produkt továrny na zlo 

dosud pokojně spí kdesi v odpalovacím bunkru ničících raket. A to jsou stopy, které se budou 

zahlazovat ještě dlouho po té, co už příroda bude mít všechny stopy po zdejších šachtách zahlazené. 

M.Antropius 

4.mezinárodní setkání 

V tomto roce byly naše děti pozvány na týden do krásného prostředí Thüringského lesa. Naši hosté nám připravili velmi 

zajímavý a pestrý program. Těší nás, že každým rokem jsou vztahy mezi dětmi přátelštější. A co řekly samy děti? „Všechny zážitky byly 

skvělé. Když se sejde dobrá parta kamarádů a vedoucích, stojí to vždycky za to. Volejbalové turnaje, lezení po horolezecké stěně, na 

které jsme si vyzkoušeli hranice svých sil, česko-německo-anglická konverzace s našimi německými přáteli. V městě Oberhof jsme 

navštívili bobovou dráhu a ti nebojácní (což byli všichni) měli možnost svézt se se zkušeným „bobistou“. Mimo úžasného zážitku jsme si 

odnesli i odřená těla a bolavé hlavy, ale kdybychom měli tu možnost, svezli bychom se i podruhé. Líbilo se nám i v Erfurtu díky dobré 

průvodkyni, která nám o městě vyprávěla, a díky p.učitelce Buchartové, která nám výklad tlumočila.Chodili jsme se koupat na 

koupaliště, kde byla krásně čistá a osvěžující voda a dal se tam hrát minigolf a plážový volejbal.Den před odjezdem jsme se vypravili do 

lesa poslouchat noční ticho. Splnili jsme bobříka odvahy.“ 

Věřím, že příští rok, až přijedou naši přátelé k nám, odvezou si také mnoho pěkných zážitků. 

J.Basáková 



(Připojujeme vyjádření matky jedné z účastnic setkání): 

Poděkování 

Je čas dovolených, prázdniny v plném proudu a my pracující rodiče si zase lámeme hlavu – 

kam s nimi. Tedy s našimi dětmi, aby se nestaly bezprizorními tuláky a dětmi ulic. Po klasické 

kombinaci – prázdniny u babičky, dovolená s rodiči … zbývá ještě spousta volných dnů. Proto jsem i 

letos využila nabídku paní učitelky Jany Basákové ze ZŠ Na Valech, která již několik roků pořádá 

prázdninový tábor pro děti, a dceru jsem přihlásila. Ten letošní se konal v německém Fichtenbergenu. 

Po týdenním pobytu se děti vrátily živé, zdravé, obohacené o nové zážitky, nová přátelství. Navíc si 

mezi svými vrstevníky prohloubily své jazykové znalosti, což pro ně bylo rozhodně příjemnější než 

výuka ve škole. Chtěla bych tímto poděkovat p.učitelkám Basákové a Buchartové za organizaci tábora 

a za vzornou péči o děti, neboť tuto aktivitu dělají v době své řádné dovolené a bez finančních 

nároků. 

M.Floriánová 

Fotbalisté – senioři hráli v Německu 

V rámci naší vzájemné dvanáctileté spolupráce na poli fotbalového sportu vydali se senioři FK 

BKV Planá v sobotu 13. července t.r. do Německa k setkání s týmem seniorů SC Weiding, se kterým 

sehráli přátelské utkání. Plánská stará garda,vítěz okresní soutěže ročníku 2001/02, remízovala 2 : 2. 

Branky dali Zdeněk Hausler a Berta Pešta. Po zápasu jsme společně poseděli a podiskutovali 

s německými přáteli. Přítomen byl od samého začátku i plánský starosta ing. Karel Vrzala. 

Václav Vondra 

Letní cestování 

Památce našeho druhého prezidenta Edvarda Beneše a jeho manželky Hany se poklonili 

členové Sdružení zdravotně postižených a Klubu důchodců z Plané v závěru měsíce června na zájezdu, 

který začínal v Sezimově Ústí. V Táboře pak šli po stopách Jana Žižky, jehož socha zdobí historické 

náměstí, ale mnozí vystoupili i na věž táborského hradu Kotnov a někteří si troufli i do podzemí. 

V Bechyni pak následovala prohlídka zámku a velice zajímavá návštěva Muzea jihočeské 

galerie, které zde vystavuje keramické výrobky jak zahraničních autorů, tak žáků i profesorů 

keramické školy z Bechyně. Zájezd končil v obci Bernartice, kde jsme si prohlédli dům doktorky 

Kálalové, známé z knihy I. Borské „Doktorka z domu Trubačů“. V domě je knihovna a malé muzeum, 

které připomíná nejen život dr. Kálalové, ale i osudy obce a jejích obyvatel za 2. světové války. 

Účastníci zájezdu opět poznali další kousek naší krásné vlasti a také mnoho zajímavostí 

z daleké historie, ale i z doby nedávno minulé, za což patří dík naší průvodkyni paní L. Kožinové. 

Další připravovaný výlet bude méně náročný a to v rámci našeho kraje. Chceme navštívit 

zámek v Manětíně a klášter Plasy. Odjezd je 10. srpna 2002 v 8 hod. a přihlášky přijímá opět paní 

Kožinová. 

O. Seemannová 



Výstava 

ZO Českého zahrádkářského svazu v Plané společně se ZO ČZS v Tachově pořádají ve dnech 6. 

až 8. září 2002 okresní výstavu ovoce, zeleniny, květin, bonsaí a kaktusů. 

Vyzýváme všechny zahrádkáře v Plané k aktivní účasti na okresní výstavě tím, že se pochlubí 

svými výpěstky zeleniny, ovoce, květin. Sběr  výpěstků budou organizovat členové výboru ZO ČZS 

v Plané p. Čech Jiří – Tachovská, p. Smrčka Jiří – zahrádkářská kolonie Plzeňská, p. Boudová Anežka – 

zahrádkářská kolonie Svornost u benzínky. Sběr bude organizován do 4. září 2002. Žádáme zájemce, 

aby označili jednotlivé výpěstky (o jakou odrůdu se jedná, jméno vystavovatele). Věříme v hojnou 

účast a v  to, že se podaří získat putovní pohár pro nejlepší vystavovatele. 

Za výbor ZO ČZS p. Smrčka Jiří 

Připravujeme 

Na měsíc září připravujeme zájezd na celostátní výstavu ovoce, zeleniny, květin a 

zahrádkářského nářadí na Zahradu Čech do Litoměřic. 

Zájezd se uskuteční dne 28. září 2002, tj. poslední sobotu v září, odjezd bude cca v 05.10 h 

z aut. nádraží, návrat do 20 hodin. Součástí návštěvy této výstavy bude i návštěva Historických 

slavností na náměstí v Litoměřicích. Cena zájezdu pro jednotlivce 350,- Kč. Závazné přihlášky se 

složením zálohy ceny zájezdu přijímá do 8. září 2002 p. Smrčka Jiří – zahrádkářská kolonie Plzeňská 

nebo Fučíkova 701. Počet míst je omezen, jede více zahrádkářských organizací. 

Od 28. září do 9. listopadu 2002 každou sobotu v době od 08-12 a 13-18 h zahajujeme 

moštování ovoce v místní moštárně. Zařízení moštárny bylo obnoveno a opraveno, tím se zvýšila 

výtěžnost moštu. Těšíme se na Vaši návštěvu. 

Za výbor ZO ČZS p. Smrčka Jiří 

Inzerát 

Firma Matsushita Electric Works (CZ), s.r.o. Planá přijme do pracovního poměru recepční. 

Požadavky: znalost NJ nebo AJ slovem i písmem, práce na PC 

V případě zájmu volejte tel. č. 0184/799921 nebo 0184/799915. 

  

VŠEOBECNÁ STAVEBNÍ SPOŘITELNA 

KOMERČNÍ BANKY a.s. 

Od 1. června MODRÁ PYRAMIDA rozšířila sviji nabídku o nový 

program "IMPULS" rychlá půjčka pro klienty 25 - 30 let s vkladem od 0 %. 



Využijte výhod MODRÉ PYRAMIDY - výhodné úvěry /možnost využít úvěr i na 

majetkové vypořádání a dědictví/. 

Od 1. července zrušena kancelář v Plané, nejbližší kontaktní místo je v mariánských 

Lázních, bývalý Tuzex u nádraží. 

Využijte náš bezplatný klientský servis. 

Informace na tel. 0603 425 356 p. Kašparová, Fučíkova 479, Planá 

Inzerát 

ELEKTRA 123 

Planá, náměstí Svobody 40 (za pekárnou), telefon 798700 

Po-Pá 9-12 h  a 13-17 h 

Lednice, pračky, myčky, sporáky, bojlery,televize, videa, věže, kuchyňské spotřebiče, fény, 

kulmy, žehličky. Široký výběr – co nemáme, objednáme. 

Prodej na splátky!  Odvoz zboží zdarma! 

Inzerát 

Nabízím novou službu – žehlení prádla osobního i ložního. Telefon 0606 232548. 

Firma D + D 

Chcete mít peřiny a polštáře jako nové za poloviční prodejní ceny? 

Prošívaná deka 145 x 200 cm 730 Kč 

Peřina 145 x 200 cm 690 Kč 

Polštář  90 x 70 cm 199 Kč 

Ceny jsou včetně kvalitní sypkoviny, šití a čištění peří. 

Rozvoz zakázek v okrese Tachov  !!!  ZDARMA !!! 

Dále nabízíme kolekci ložního programu značky Klinset – přikrývky, polštáře, duodeky, dětské 

přikrývky a zdravotní profilované polštáře. 

Klinset – značka  kvality – vhodné pro alergiky – zaváděcí ceny 

Otevřeno – Po,Út, St    13.00 – 17.00 h 

                  Čt, Pá   9.00 – 12.00 h 

Telefonické objednávky směrujte na tel: 0608/ 305506 nebo 0608/ 305658 

                                                      fax:  0184/728496 



Kde nás najdete? 

V naší provozovně ve 3. patře obchodního domu na náměstí v Plané. 

Inzerát 

Prodáme 

- byt 3+1 v Plané, Bezejmenná ulice, 496.500 Kč 

- byt 2+1 (s garáží) v Plané, Fučíkova ul., 479.000 Kč 

Informace na tel.č. 0184/722147 nebo 0602/334266. 

Program kina na měsíc srpen 

2.8.            USA,SRN      Těžce zamilován 

Hal Larson slíbil umírajícímu otci, že bude chodit jenom s dokonale krásnými dívkami, které 

musejí mít hezká poprsí i pozadí. A podle toho se také chová. Tatínek by na něho mohl být pyšný. 

Ještě kdyby se Halovi u těch krasavic dařilo... 

5.-6.8. USA         Elita 

Geniální mladý programátor Milo (Ryan Phillippe) dostane šanci pracovat pro mocnou 

softwarovou firmu. Postupem času přichází na to, že praktiky společnosti jsou všechno jiné, jen ne 

férové. Milo se dává do nebezpečného boje, ve kterém může věřit jen sobě. Elitu režíroval Peter 

Howitt. 

7.-8.8. USA            Dannyho parťáci 

Nová kriminální komedie Stevena Soderbergha se hemží hvězdami. George Clooney, Mall 

Damon, Andy Garcia, Brad Pitt, Julia Robertsová... Stačí? 

Dobrá. Ještě byste měli vědět, že jedenáct veskrze sympatických zlodějů -fajnšmekrů hodlá 

vyloupit hned tři kasína najednou a že se budete zaručeně bavit. 

9.8.      ČR         Divoké včely 

Osmnáctiletý Kája bydlí ve vesnici kdesi na severní Moravě s otcem-filozofem a s energickou 

babičkou. Pracuje se ženskými v lese a tajně zbožňuje svou vrstevnici, prodavačku v místním krámku 

Božku. Ta však chodí s frajírkem Laďou. Když do vesnice přijede z Prahy Kájův starší bratr Péťa, který 

se živí jako cesťák, začnou se vztahy mezi jednotlivými postavami proměňovat. Zatímco Božka, 

pociťující snad nejvíce vesnickou nudu a beznaděj, nakonec zůstává, Kája, který přišel o panictví, 

odjíždí s bratrem... 

12.-13.8.Nový Zéland, USA         Pán prstenů: Společenstvo prstenu 

Na trilogii Pán prstenů pracoval oxfordský profesor anglického jazyka a literatury John Ronald 

Reuel Tolkien (1892–1973) sedmnáct let. Když v roce 1954 vyšly první dva díly, Společenstvo Prstenu 



a Dvě věže (závěrečný díl Návrat krále o rok později), stala se tato sága jednou z nejvlivnějších knih 

20. století. Podobné dílo nemůže uniknout zájmu filmařů 

14.-15.8.USA           Úkryt 

Byl jeden newyorský domeček, v tom domečku tajný pokojíček, který objevily matka s 

dcerou. Pak do domečku přišli špatní lidé a pokojíček se stal skutečným útočištěm v boji o život... 

16.8.            Švédsko           HONEM! HONEM! 

Pětadvacetiletý švédský režisér libanonského původu Josef Fares debutoval komedií Honem! 

Honem!, do níž promítl vlastní zkušenosti s novou vlastí. Švédsko z jeho pohledu postrádá drsnou 

severskou melancholičnost, na kterou jsme si zvykli z filmů většiny tamních tvůrců. Vyprávění se 

odehrává během jednoho týdne žhavého velkoměstského léta, a ať jsou problémy hlavních hrdinů 

sebevážnější, autor je představuje a řeší s komediálním nadhledem 

19.-20.8. USA,SRN      Jmenuji se Sam 

Titulní hrdina, duševně zaostalý muž, je náhle nucen sám se postarat o právě narozenou 

dcerku. Činí tak s láskou a trpělivostí. Potíže nastanou, když Lucy svého otce (s mentální kapacitou 

sedmiletého dítěte) v osmi letech „přeroste“. Shodou okolností se dívka ocitne v dětském domově. 

Sam se o ni chce soudit a získá oporu v elitní advokátce Ritě Harrisonové, která má sice úspěšnou 

kariéru, ale její rodina se právě proto hroutí. Po četných peripetiích zvítězí lidský přístup nad 

racionálním úředním kalkulem. 

21.-22.8.USA, Velká Británie           Harry Potter a Kámen mudrců 

Pověst úspěšného hollywoodského režiséra rodinných snímků potvrzuje Chris Columbus 

adaptací mimořádně populární knížky britské autorky Joanne K. Rowlingové Harry Potter a Kámen 

mudrců. První z řady plánovaných filmů, jež by měly postupně kopírovat děj všech sedmi knih, uvádí 

na scénu titulního hrdinu, jedenáctiletého sirotka vychovávaného u příbuzných v nouzi a nelásce. 

23.8.    Velká Británie,SRN       Můj bratr Tom 

Děj se odehrává na malém městě v Hertfordshiru. Středoškolačka Jessica se seznámí 

s podivínským vrstevníkem Tomem, který tráví všechen svůj volný čas v lese. Mladí lidé se postupně 

sbližují a nacházejí oporu jeden ve druhém. V lesním úkrytu u jezírka se cítí svobodní a bezpeční. 

Oddávají se tu různým hrám a rituálům, jež mají samozřejmě i erotický podtext. Původně jen 

„bratrská“ láska, spjatá s extrémním pocitem sounáležitosti, se tak proměňuje. Jessica a Tom (který 

se ovšem ve skutečnosti jmenuje David) jsou spjati i tragickým tajemstvím. 

26.-27.-28.8.            USA      Hartova válka 

Pokud vás o statečnosti amerických vojáků dostatečně nepřesvědčil Pearl Harbor, zajděte na 

thriller režiséra Gregoryho Hoblita, který natočil podle románu Johna Katzenbacha. Dozvíte se, že i v 

zajetí dokáží tihle hoši pokračovat v tom, co jim velí lidská a vojenská čest. Děj se točí především 

kolem studenta práv a senátorova syna Harta (Colin Farrell), který se za druhé světové války ocitne v 

německém zajateckém táboře. 



29.-30.8.            USA        John Q. 

Tuctový rodinný život tuctového taťky Johna Q. Archibalda převrátí naruby nemoc jeho syna, 

která si žádá okamžitou a hlavně drahou transplantaci srdce. Peníze nejsou a otec volí řešení, které 

není právě košer. Do hlavní role thrilleru obsadil režisér Nick Cassavetes Denzela Washingtona. 
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